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IRE face un apel catre toate asociatiile de profil sa lucreze împreuna pentru sectorul

energetic

 Institutul National Român pentru Studiul Amenajarii si Folosirii Surselor de Energie - IRE, reprezentantul

României la Eurelectric - Uniunea Industriei Energetice, face un apel la mobilizare catre toate asociatiile de

profil, sa lucreze împreuna pentru sectorul energetic, deoarece considera ca o voce comuna este mai

puternica si se face mai bine auzita la nivelul factorilor decizionali. 

"La nivel mondial, traversam o perioada complicata. Schimbarile climatice, pe care le resimtim cu totii, sunt

considerate ca fiind printre cele mai mai mari amenintari globale din prezent, iar sectorul energetic reprezinta unul

dintre principalii poluatori, fiind una dintre sursele importante de gaze cu efect de sera, ce reprezinta factori

determinanti ai schimbarilor climatice. De aceea, la nivelul Uniunii Europene, vârful de lance al combaterii

cauzelor schimbarilor climatice, s-au luat si se iau în continuare decizii legate de scaderea emisiilor de gaze cu

efect de sera, cu impact determinant asupra sectorului energetic european si, evident, românesc. În plus, pe plan

intern, traversam o perioada dificila, de cumpana pentru multe dintre companiile din domeniul energetic.

Ordonanta de urgenta 114/2018, modificata recent de o alta, OUG 19/2019, si avalansa de reglementari secundare

aferente, au bulversat actorii pietei de energie. De aceea, cred ca este nevoie ca acestia sa fie foarte bine

reprezentati în fata autoritatilor europene si române, sa le fie promovate interesele si nevoile. Împreuna, mai activi

si mai determinati, facem lucrurile sa se întâmple, astfel încât sa generam schimbari în sectorul energetic românesc

si nu numai", a declarat Corina Popescu, presedinte IRE.

Aceasta a subliniat se doreste ca IRE sa se reinventeze si sa se pozitioneze alaturi de celelalte asociatii de profil

active.

"Cu o traditie de 93 de ani, cea mai veche organizatie din domeniul energiei din România se reinventeaza. Ne

dorim sa pozitionam IRE alaturi de celelalte asociatii de profil active, sa fim parteneri de dialog pentru autoritati.

Suntem pregatiti, cu specialistii nostri, sa lucram pentru o piata de energie functionala, guvernata de o legislatie

stabila, corecta si coerenta. Ne angajam sa venim cu solutii tehnice inovatoare, gratie expertizei specialistilor din

companiile membre", a mai spus Corina Popescu.

În calitate de membru ce reprezinta România în Eurelectric - Uniunea Industriei Energetice, IRE are avantajul de a

fi liantul, canalul de comunicare între mediul de afaceri din România si Comisia Europeana. Reprezentantii

organizatiei se angajeaza sa duca mesajul sectorului energetic românesc la Comisia Europeana.

La începutul anului, specialisti din companiile membre ale IRE au fost nominalizati sa faca parte din grupuri de

lucru constituite la nivelul Eurelectric, în cadrul carora se studiaza teme de interes, se fac cercetari si studii, care se

concretizeaza în documente de pozitie utile tuturor tarilor membre UE, precum si Comisiei Europene si DG

Energy.

"IRE se raliaza Eurelectric, pentru care dezvoltarea durabila si sustenabila reprezinta obiectivul principal. O

industrie a energiei electrice eficienta, cu emisii reduse de carbon, care sa asigure furnizarea acesteia la un cost

sustenabil, pe o piata integrata, reprezinta 'cheia' pentru o dezvoltare durabila. Dorim sa ne aducem contributia la

alinierea României la noile tendinte. Solutiile sunt noile tehnologii, digitalizarea, informatizarea. Întreg pachetul

european 'Energie curata pentru toti europenii' are ca tinta principala consumatorul si nevoile acestuia", a precizat

Corina Popescu.

Aceasta participa la Florenta, la Conferinta anuala a Eurelectric (Annual Power Summit 2019).
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"Am fost aleasa la începutul acestui an ca presedinte al Asociatiei românesti IRE. Asociatia IRE este, as spune eu,

cea mai veche asociatie din România si a reprezentat România în cadrul Eurelectric înca de la înfiintare. Exista o

traditie. IRE era canalul prin care vocea industriei românesti se auzea la nivel european. As vrea sa transform

asociatia, sa o readuc si sa o repozitionez pe acest canal. As vrea nu numai sa se auda vocea industriei românesti la

nivel european, ci si sa aducem în tara si sa analizam ceea ce se întâmpla la nivel european, ce se întâmpla la

nivelul CE si, cumva analizate în interiorul asociatiei, sa ne permita anumite luari de pozitie, ca sa ne aparam si noi

ca si tara, pentru ca totusi avem un cuvânt de spus în energetica aceasta. În IRE sunt reprezentate toate marile

companii din România. Apelam la specialistii din companiile membre. În interiorul IRE exista un comitet, CRE,

Comitetul Român al Eurelectric. Şi practic, specialistii ne reprezinta asociatia în grupele de lucru care se

înfiinteaza la nivelul Eurelectric. În aceste grupe de lucru participa specialisti din celelalte tari si specialistii nostri

si se fac studii la nivel european. Exista posibilitatea sa se faca un share al know how-lui si a ceea ce se întâmpla în

celelalte tari si prin intermediul acestor oameni ai nostri care reprezinta IRE în comitetele de studii Eurelectric sa

putem sa aducem know how, experienta si putem si noi sa aducem know how si experienta la nivelul Eurelectric",

a mai afirmat presedintele IRE.

Potrivit acesteia, ultimul studiu important facut de Eurelectric a fost strategia operatorilor de distributie din

Europa, strategia de dezvoltare, având în vedere ultimele modificari legate de directive. Este un document de

pozitie pe care Eurelectric l-a facut si cu suportul participantilor din România în grupele de lucru.

IRE a fost înfiintat la 26 iunie 1926 având ca scop promovarea intereselor membrilor sai în relatiile cu autoritatile

publice, societatea civila, cu asociatiile similare din tara si strainatate, cu diferitele institutii care au preocupari în

domeniul energiei.

IRE este singurul reprezentant al României la Eurelectric. Începând cu anul 2002, este membru cu drepturi depline

al Eurelectric, calitate în care poate sa îsi exprime punctele de vedere la consultarile prin care se defineste viitorul

industriei energiei în Europa.

Uniunea Industriei Energetice - Eurelectric, cu sediul la Bruxelles, este principalul partener al Comisiei Europene

pe probleme energetice, consultat în luarea deciziilor comunitare referitoare la acest domeniu. Eurelectric

reprezinta interesele industriei de energie electrica la nivel paneuropean. Asociatia include 3.500 de companii din

Europa, cu o cifra de afaceri totala de peste 200 miliarde de euro, si acopera toate problemele majore care

afecteaza acest sector, de la productia de energie electrica si pietele de energie, la retele de distributie, clienti,

precum si problemele de mediu si dezvoltare durabila si sustenabilitate.

Adunarea Generala a IRE, întrunita în ianuarie, a ales presedinte pe Georgeta Corina Popescu, director general

Electrica, fost secretar de stat în Ministerul Energiei. Totodata, a fost ales un nou Consiliu Director, format din 20

de membri, personalitati de vârf ale sectorului energetic din România: Ioana Arvunescu (director economic,

Complexul Energetic Hunedoara), Bogdan Nicolae Badea (presedinte Directorat, SC Hidroelectrica), Radu Badita

(secretar general, ANRE), Constantin Balasoiu (membru Directorat, Complexul Energetic Oltenia), Dragos-Mihail

Barbulescu (membru Consiliul Director, SC E.ON România), Angela Bircea (director tehnic, Sucursala de

Producere Energie Electrice Iernut, SNGN Romgaz), Adrian Borotea (director, Directia Strategie de Grup si

Agenda UE, SC CEZ România), Sorin Boza (presedinte Directorat, Complexul Energetic Oltenia), Claudiu Cretu

(administrator special, SC Electrocentrale Bucuresti), Ion Dobrescu (presedinte Consiliul Director, Distributie

Electrica Oltenia, SC CEZ România), Daniel Gaescu (director, SC Verbund Wind Power Romania), Paul

Gheorghiescu (Consilier IRE), Florin Mârza (director CET Vest, SC Electrocentrale Bucuresti), Florica Popa

(director tehnic, SC ISPH Project Development), Teodor Ovidiu Pop (consilier IRE), Petru Postolache (Prof. dr.

Facultatea de Energetica, Universitatea Politehnica din Bucuresti), Georgios Stassis (director general rxecutiv &

sdministrator de tara, SC Enel România), Ovidiu Ţutuianu (Consilier IRE), Livioara Şujdea (director executiv

Distributie, Soc. Energetica Electrica), Doina Vornicu (director de operatiuni & membru al Directoratului CEZ

România).
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